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Teisipäeval oli laste-
aed Murumuna vast-
valminud muinasju-
tu- ja muusikatuba 
terve päev täis trum-
mipõrinat. Aafrika 
trummid djembed 
tõi Elva mudilastele 
trummimängu proo-
vimiseks kaasa muu-
sik Reigo Ahven.

Milvi Kapaun

Rütmimuusika tund aaf-
rika trummidel – see oli 
Murumuna mudilastele mi-
dagi uut ja põnevat.

Muusikatoas mänguval-
mis seatud kaheksateist 
trummi lõid laste silmad 
üllatuskilgete saatel rõõm-
salt särama. Nii mõnigi kii-
kas eksootilist pilli esialgu 
üsna aukartlikult.

Sõbralik trummiõpetaja 
lubas igal lapsel valida põ-
nevate pillide hulgast en-
dale meelepärase ning lus-
tilik trummipõristamine 
võis alata. Marulist trum-
meldamist ohjas õpetaja 
eesmäng, mis ennastunus-
tavalt mänguhoogu sattu-
nud lapsed vahelduseks ka 
vaiksemate helide juurde 
juhatas. Trummiga tutvu-
mise emotsioon välja ela-
tud, uuriti natuke ka pil-
li anatoomiat. Lapsed said 
teada, et imelikul kombel 
on aafrika trummil ka suu. 
Pilli altpoolt vaadates näeb 
seal ümmargust avaust, 
mis  teeb trummist toreda 

üllatunud näoga tegelase. 
Kõrva selle vastu pannes ja 
käega vastu trumminahka 
lüües saab kuulata, mida 
pill sulle kõrva räägib.

Trummimängu juurde 
rääkis õpetaja lugu kauge 
maa elust-olust ja laste päe-
vategemistest. Koos mängi-
ti läbi hommikuse äratuse, 
päevatoimetuste ja unelau-
lu trummipõrinad.

Ebaharilikust muusika-
tunnist kutsus lasteaed Mu-
rumuna osa saama ka sõb-
rad lasteaiast Õnneseen. 
Lõbu oli kõigil laialt.

Lapsed õpivad ruttu
Trummiõpetaja ja te-

gevmuusik Reigo Ahven 
on laiemale üldsusele tun-
tud kui ansambli Vägila-
sed löökpillimängija. Vil-
jandi kultuuriakadeemias 
jazzmuusika löökpillide 
pedagoogi erialal tudeeriv 
trummar on end täienda-
nud ka Sibeliuse Muusika-
akadeemias Soomes.

Vabakutseline muusik 
peab pisikeste õpetamist ja 
rütmimuusika põhjal täis-
kasvanute muusikateraa-
piat üheks oma meeliste-
gevuseks. Täiskohaga Tal-
linna Laste Turvakeskuses 
töötav Reigo Ahven on las-
teaiakasvandikele üle Ees-
ti trummitunde teinud aas-

ta, külastatud lasteaedasid 
on kokku sadakond. Mõtte-
le djembetrumme ka mu-
dilastele tutvustada tuli ta 
jõulupeol koos pisipojaga 
musitseerides.

“Jõulupeol oli lastel va-
ja jõuluvanale koos vane-
matega midagi ette mängi-
da. Valmistasime loo ette, 
mina hoidsin madalat pro-
fiili, et las poiss mõtleb ise 
välja,” meenutas poega ju-
ba maast-madalast enda-
ga koos musitseerima in-
nustanud trummiõpeta-
ja. “Kui loo ära esitasime, 
jäi jõuluvana kuidagi hoo-
pis tähelepanuorbiidist väl-
ja. Nii suured kui väike-

sed tahtsid kõik aga trum-
me proovida. Siis sain aru, 
et djembe sobib väga hästi 
koosmusitseerimiseks juba 
sellega esimesel korral tut-
vust tehes, millega väike-
sedki hakkama saavad.”

Reigo Ahvena sõnul 
olid Elva mudilased tublid 
trummimängijad ning töö-
keskkond Murumuna mui-
nasjutu- ja muusikatoas 
suurepärane.

“Siia jõudes oli minu 
jaoks päris ootamatu, et 
selline tore koht siin ole-
mas on. See keskkond siin 
on täitsa uskumatu ja eri-
line,” ütles jazztrummar. 
“Lapsed on erilised, kuid 
samas küllalt sarnased. 
Siin on näha, et lastega on 
tegeletud – neis on kodu 
tausta ja soojust.”

Ettevõtlik muusikamees 
on ka üks Viljandi trummi-
labori eestvedajaid. Loomi-
sel on Viljandi trummiha-
riduskeskus, kus kavatse-
takse trummimänguosku-
si õpetada juba lasteaiaea-
listele.

“Trumm on vahetu ja 
lihtne on sellega üheskoos 
musitseerida, olenema-
ta sellest, et näed djembet 
esimest korda. Lapsed õpi-
vad ruttu ja mängivad lus-
tiga. Samas on see lastele 
kasulik sõrmelihaste tree-
ning,” rääkis Reigo Ahven. 
“See on miski, mida Viljan-
di trummihariduskeskus 
tahaks edaspidi arendada 
ja edasi kanda.”

Elvas sünnib 
järjest rohkem 
lapsi

Möödunud teisipäe-
val oli raekoja saali kut-
sutud lapsed, kes sün-
dinud ajavahemikul 1. 
septembrist kuni 31. 
detsembrini 2009. Kok-
ku 24 last, neist 13 pois-
si ja 11 tüdrukut.

Eelmisel aastal re-
gistreeriti Elvas 85 lap-
se sünd, neist 51 pois-
si ja 34 tüdrukut. Ühte 
peresse sündisid eelmi-
sel aastal kaksikud poi-
sid, ühte peresse sün-
dis viies, nelja peresse 
neljas ja kuude peresse 
kolmas laps. Jõululau-
päeval sündis üks poiss 
ja jõulu esimesel pühal 
üks tüdruk.

“Lasteaedadega on 
meil hästi, kuus aas-
tat sihikindlat tööd, 50 
miljonit krooni ja täna-
seks kohad kõigil ole-
mas,” ütles linnapea 
Reno Laidre. “Raskus-
kese on täna 16,6 mil-
jonil kroonil, mis kulub 
lasteaedade ülalpida-
misele. Aga see on lin-
na probleem, vanema-
te mure on laste kasva-
tamine.

Elvas on sündivus 
tõusutrendis 2007. aas-
tast, mil sündis 62 last 
(võrdluseks, et 2006. 
aastal sündis ainult 47 
last).

Kui 2008. aastal 
oodati vähemalt 70 lap-
se sündi, kuid sündis 
68, siis eelmise aasta 
sündide arv ületas ilm-
selt kõik ootused ja pa-
ni linnajuhid taas mõt-
lema, et kui sündivus 
sama kiirelt jätkub, siis 
kerkib Elva linnal taas 
probleem, kuhu need 
lapsed panna, kui va-
nematel on vaja tööle 
naasta. 

EPP

Volikogu 
võttis vastu 
eelarve. Lk 2

Elva linnavõimud 
jagavad kodanikele 
tunnustust. Lk 3

Parimad 
sportlased 
valitud. Lk 7

Trummipõristamise vahepeal kuulas õpetaja Reigo Ahven koos Sanneliis Tarvise, Rasmus Mägi, Emily Hermanni ja Sten-Erik Kuraginiga, mida 
pilli “suu” mängija kõrva räägib. Fotod: Milvi Kapaun

Murumuna mudilastel (paremalt vasakule) Rait Söödil, Annabel Tähel ja Eliisa Loosil 
oli trummimängutunnis lõbu laialt.
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Elva linnavolikogu 
kogunes istungit pi-
dama vastvalminud 
Murumuna lasteae-
da, kus neile kõige-
pealt korraldati maja 
tutvustav ringkäik, 
mis ilmselt suutis vo-
linikele jätta seda-
võrd sügava esteetili-
se mulje, et viisteist 
päevakorrapunkti lä-
biti pisut rohkem kui 
tunni ajaga ja otsu-
sed olid üllatavalt 
üksmeelsed.

Sirje Veldi

Tavapäraselt alustas lin-
napea Reno Laidre ülevaa-
tega olukorrast linnas ega 
jätnud loomulikult märki-
mata, et Murumuna val-
mimisega on lõpuks ome-
ti Elvas kadunud lasteaia 
järjekorrad. Elvas on alus-
haridusse viimastel aasta-
tel panustatud arvestatav 
summa. Kui 2006. aastal 
moodustas alusharidus ko-
gu linna eelarvest 16 prot-
senti, siis 2010. aasta lin-
na tegevuskulude eelarvest 
juba 21 protsenti. Lasteae-
dade täielik renoveerimi-
ne, õuealade korrastamine 
on linnale hinnanguliselt 
maksma läinud 50 miljonit 
krooni, millest ligi pool on 
tulnud projektidest ja prog-
rammidest.

Rahastust ootab kesk-
linnas asuva katlamaja 
küttepiirkonna soojatras-
side vahetuse ja laienduse 
projekt, mille rahastamis-
otsust oodatakse veebrua-
ri keskel.

Linnas jätkuvad ühis-
veevärgi ja -kanalisatsioo-
ni rekonstrueerimise ning 
laiendamise projekti tööd. 
Facio Ehitus peaks märtsis 
lõpetama tööd Kase täna-
val, WaterSer ja Merko on 
aga tööde graafikust ko-
guni ees. Peedu ja Mahla-
mäe tööd on kavas jagada 
kahte etappi. Mahlamäe ja 
Arbimäe Lohu tänava - Tar-
tu maantee tegemata piir-
konna osas kuulutatak-
se ehitushange välja 2010. 
aasta esimesel poolaastal.

“Esialgse info põhjal jää-
vad torustike tööd Peedul 
2012. aastasse ja seda ka-
hel põhjusel: esiteks võtab 
torustike projekteerimine 
ja vajalike kooskõlastuste 
hankimine veel aega ning 
teiseks peab linn hoolikalt 
vaatama üle, milline on te-
ma finantsvõimekus pro-
jekti kaasrahastamisel,” 
üles Laidre.

Kesk tänava ja Arbi jär-
ve ümbruse projekteerimi-
sele eelneb projekti alasse 
jäävate puude dendroloo-
giline uuring. Projekt ise 
valmib septembriks.

Kassajääk oodatust 
suurem

Linnapea Reno Laid-
re sõnul osutus kassajääk 
oodatust pea kolme miljoni 
krooni võrra suuremaks ja 
võimaldas teha 2010. aas-

ta eelarve projektis mõnin-
gaid korrektuure, muu hul-
gas suurendada võetud lae-
nude tagasimakseid.

Teine oluline põhimõt-
teline muudatus on seotud 
projektitoetustega – kõi-
ki toetusi on kärbitud nel-
ja protsendi võrra.

“VVV SA tegevustoetust 
oli algselt kavas kärpida 
30 protsenti, kuid läbi rää-
kinud Nõo vallaga, kes on 
nende toetust kärpinud 20 
protsenti, leidis eelarveko-
misjon ja linnavalitsus, et 
ka meie ei peaks rohkem 
kärpima.”

Aare Anderson tun-
dis huvi, kui palju on tul-
nud kärpida personaliku-
lusid. Laidre sõnul peak-
sid inimesed võrreldes eel-
mise aastaga teenima um-
bes 7 protsenti vähem, mis 
ei pruugi kõikidel juhtudel 
tingimata tähendada reaal-
se palganumbri vähenda-
mist. Eelkõige on vähen-
datud boonuseid, koolides 
võetud näiteks vähemaks 
tunde või lisaaineid. Eel-
mise aasta alguses 8 prot-
senti tõusnud lasteaednike 
ja õpetajate palku on nüüd 
samavõrra kärbitud ja nen-
de palganumber on taas 
2008. aasta tasemel. Üle-
jäänud asutuse puhul on 
vähendatud pigem muid 
kulusid. Linnaametnikel 
on kadunud puhkusetoetus 
ja muud lisatasud.

Andersoni hinnangul 
järgmistel aastatel kindlas-
ti nii suurt kassajääki ei tu-
le. Teda huvitas, millal loo-
dab linn olukorra parane-
mist ja kuidas saadakse 
2011. aasta eelarve kokku 
siis, kui kassavaru ei teki.

Laidre sõnul ei ole tä-
na veel ühtegi kindlat sig-
naali, et midagi võiks pa-
remaks minna. Järgmi-
sel aastal linn ilmselt veel 
märgatavalt lisatulusid ei 
teeni, mistõttu tuleb ka 
järgmisel aastal püksirih-
ma pingutada. Kergemaks 
läheb surve kohalikule eel-
arvele ehk alles 2012. aas-
tast. Seni püüab linn mit-

te suurendada laenukoor-
must ja hoida reservfondi 
selleks, et ka järgmisel aas-
tal oleks võimalik investee-
rida. Käesoleva aasta loo-
dab linn lõpetada vähe-
malt 300 000 krooni suu-
ruse kassajäägiga.

Tõnu Aigro küsis, milli-
ne oleks 2011. aasta parim 
ja milline halvim stsenaa-
rium. Laidre arvates oleks 
parim, kui sissetulekud 
võrreldes käesoleva aasta-
ga kasvaksid 2-3%, halvim 
aga see, kui ükski tulu ei 
kasva, ära kulutatakse olu-
line osa vahenditest ja kas-
sajäägiks koguneb vaid 2-
2,5 miljonit. “Ma arvan, et 
see on väga halvasti koos-
tatud eelarve, see summa 
võiks ja peaks olema kind-
lasti suurem,” ütles Laidre.

2010. aasta eelarve võe-
ti vastu ühehäälselt.

Muud küsimused
Aukodanike ja teenete-

märkide nominentide osas 
volinikel küsimusi ei tekki-
nud. Üksmeelselt otsustati 
kultuuripreemia Elva Täht 
ja teenetemärgi saajad (vt 
lk 3) ja kinnitati haldusle-
ping tööturuametiga töö-
tute rakendamiseks hea-
korratöödel.

Ain Pedaku arvates 
peaks töötegijaile muret-
sema vähe paremad tööva-
hendid.

“Käru peaks välja vahe-
tama, see on ikka väga ni-
gel ja tugeva mehe jaoks 
täitsa naeruväärne,” ütles 
Pedak. “Ma võiks neile kin-
kida uue käru.”

Naljaga pooleks kom-
menteeris abilinnapea Too-
mas Järveoja, et ega need 
pikaajalised töötud väga 
tugevad enam ei olegi. Alo 
Rebane leidis, et ehk har-
jutab väike käru rohkem 
tööd tegema, et kui kohe 
suur käru anda, siis ehk 
nõrkevad päris ära.

“Aga töövahend võiks 
ikkagi olla äge,” jäi Pedak 
kindlaks.

Veeretanud jutu lume 
lükkamisele, ütlesid nii 

mõnedki seni vaikselt kuu-
lanud volinikud sõna sek-
ka. Ilmar Särg leidis, et 
bussipeatuste juures ole-
vad lumevallid, millest ini-
mesed peavad üle ronima, 
peaksid olema ikka ära lü-
katud. Leelo Suidti sõnul 
on ta kritiseerinud kõrge-
te lumevallidega ja see-
tõttu ohtlikku raudteejaa-
ma perrooni. Heiki Hansen 
teadis märkida, et bussi-
jaama juurest lumevallide 
lükkamine on teehooldaja 
lepinguline ülesanne, mille 
peale Tõnu Aigro küsis, et 
kes meil neid teid siin lin-
nas üldse hooldab.

“Kolm korda võid arva-
ta,” pakkus Suidt.

Toimetuse andmetel sõl-
mis 2008. aastal linnava-
litsus volikogu heakskii-
dul teede- ja tänavate hool-
duslepingu Elva ettevõtte-
ga Kommunaal Grupp 2,5 
aastaks. Seega hooldab ni-
metatud ettevõte Elvas teid 
ja tänavaid veel kuni 2011. 
aasta kevadeni. 

Üksmeelselt kinnita-
ti uued kaevetööde eeskir-
jad, millesse tehtud paran-
dused tulenesid muutunud 
seadustest; suunati avali-
kule arutelule Elva lasteko-
du kinnistu detailplanee-
ring ja maavanema ettepa-
nekul uuele avalikule aru-
teluringile nn Maxima pla-
neering (Valga mnt 5), mis 
peaks koguma lisaks vas-
tuseisule ka positiivseid ar-
vamusi neilt, kes Maxima 
tulekut Elvasse pikisilmi 
ootavad.

Luubi all 
müügioskused

Ain Pedak tuli Maxima 
näite varal järeldusele, et 
Elva linn ei oska end piisa-
valt hästi müüa.

“Kui tahame linna uut 
kauplust või ettevõtet, 
siis me peaksime oskama 
müüa seda nii, et see sinna 
ka tuleb,” ütles Pedak. “Vee 
ja kanalisatsiooniga on sa-
ma luga. Me peaksime os-
kama müüa liitumist nii, et 
rahvas liituks. Tegime ilu-

sa ja kena lasteaia ja sel-
lest ilmus ainult kaks väi-
kest artiklit, üks oli meie 
enda lehes ja üks Postime-
he vahelehes. Ma leian, et 
oleks pidanud kohale too-
ma tele, veel mõnda kol-
mandasse-neljandasse leh-
te saama uudise, et meid 
teataks. Vaevalt, et meil nii 
suuri investeeringuid lähi-
ajal enam tuleb.”

Pedaku arvates võiks 
linn pakkuda rohkem tööd 
ja leiba ka oma ettevõte-
telt teenust ostes. August 
Vester sõnas, et kui Tartu 
Maratoni algusaastatel oli 
enamus teenindajaid just 
Elvast, siis tänaseks on linn 
selle võimaluse käest and-
nud, kuigi ka meie linnaju-
hid on Tartu Maratoni nõu-
kogus ja peaksid saama se-
da linnale soodsas suunas 
mõjutada.

“Isegi parkimisplatsi ei 
lükka lahti Elva firma, vaid 
tuleb firma Tartust ja võtab 
meie Elva raha ära,” pahan-
das Vester. “Kunagi korral-
das Tartu maratonil kõi-
ke Elva. Tänaseks on linn 
selle kõik käest andnud ja 
meie ainuke rõõm on selle-
le üritusele anda igal aas-
tal linnaeelarvest 28 000 
krooni.”

Toomas Järveoja sõ-
nul Elva linna spordiklu-
bid saavad praktilist koge-
must, aitavad teenindus-
punktides ja finišis.

“Sel teemal on räägi-
tud, kuid ükski Elva linna 
ettevõte pole võimeline fi-
nišis toitlustama 5000 ini-
mest,” leidis Järveoja. “Aeg 
on edasi läinud, nüüd telli-
takse kompleksset teenust, 
palju tehakse sponsorlu-
se korras ja kasutatakse 
spetstehnikat. Aga palun 
väga, kui mõni linnaasutus 
suudab teha parema pak-
kumise, siis helistan hom-
mepäev korraldajale...”

Videosalvestus volikogu 
istungist on veebilehel voli-
kogu.elva.ee 

Volikogu oli kõigis 
küsimustes ühte meelt
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Valga maantee 
äärde võib tulla 
uus supluskoht

Elva linn taotleb 
munitsipaalomandis-
se maatükki aadres-
siga Purde tn 22, mis 
asub Valga mnt ja Pur-
de tänava vahelisel 
alal, mille juhtotstarve 
kehtiva üldplaneerin-
gu kohaselt on haljas-
ala ja parkmets. Munit-
sipaalomandis saab 17 
263 ruutmeetri suuru-
se maatüki sihtotstar-
ve olema sotsiaalmaa, 
alaliigiga üldkasutatav 
maa.

Maa-ala on osali-
selt kaetud loodusliku 
rohumaaga, osaliselt 
kõrghaljastusega.

Vähendamaks Vere-
vi supelranna koormust 
ning vajadust nii öelda 
virgestussupluse kohta-
de järele, on nimetatud 
maa-alale planeeritud 
rajada suurem tiik. EPP

Elva haigla 
soovib linnalt 
toetust

Elva haigla on tei-
nud linnale ettepane-
ku rahastada Elva haig-
la hoone rekonstrueeri-
mise projekti 2,87 mil-
joni krooniga.

“Linnavolikogu ma-
janduskomisjon on leid-
nud üksmeelselt, et sel-
lise toetuse eraldami-
ne linna pingelist eelar-
vet ja juba kavandatud 
europrojektide kaas-
finantseerimist arves-
tades ei ole lähiaastail 
kahjuks võimalik,” üt-
les Laidre, kuid aval-
das lootust, et läbirää-
kimiste käigus siiski lei-
takse võimalus, kuidas 
linn saaks kaasa aidata 
haigla kavandatud pro-
jekti elluviimisele. EPP

Üle kümne korra käis raske puuhaamer volikogu esimehe käes heleda plaksuga vastu Murumuna lasteaia tuttuue 
laua plaati ja vähemalt 10 korda võpatasid selle peale kõik saalisviibijad. Vähemalt 10 korda oli kõrvadel valus 
seda kuulda ja samapalju kordi käis peast läbi mõte, et kas linnal tõesti jagus raha vaid haamri ostmiseks või unu-
nes oksjonihaamri alla kuuluv plaat kogemata kuhugi maha. Foto: Milvi Kapaun

Külmapühad 
koolis

Käre pakane on sega-
nud ka Elva kooli tööd. 
Külmematel päevadel 
on puudunud 100-120 
õpilast.

Samas on Elva güm-
naasiumi Puiestee tn 
õppehoones tänu suvel 
lõppenud akendevahe-
tusele kõikides klassi-
des nõuetekohane tem-
peratuur. Soojad on 
valdavas enamuses ka 
Tartu mnt 3 koolimaja 
klassiruumid, kuid täie-
likult peaks algkooli-
maja nõuetele vastama 
pärast kapitaalremon-
ti, mis nn raamatuko-
gu tiivas peaks tehtama 
tänavu ja põhihoones 
järgmisel aastal. EPP
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MIS JUHTUS
Elvas

22. jaanuaril varas-
tas 1975. aastal sündinud 
mees Elva Konsumi kaup-
lusest erinevaid toiduai-
neid ja ajalehe Elva Posti-
poiss kogumaksumusega 
58.60 ning möödus kas-
sast kauba eest maksma-
ta. Kaup on rikkumatult 
kauplusele tagastatud.

23. jaanuaril kell 16.02 
põles Jaani tänavas man-
sardkorrusega elumaja  
teise korruse koridor ja 
tuba. Päästjate saabu-
des tuli katusest suitsu ja 
paistis ka leeke. Alumisel 
korrusel töötas suitsuan-
dur ning ruumidest lei-
ti koerad, kes ukse kau-
du välja viidi. Tulekah-
ju tagajärjel ülemise kor-
ruse tuba ja trepikoja ko-
ridor hävisid osaliselt. 
Tulekolletele ligipääse-
miseks avasid päästjad 
kuue ruutmeetri ulatuses 
vaheseina ja -lage. Ma-
ja ülejäänud ruumid said 
vee- ja suitsukahjustusi. 
Päästetööde juhi esialg-
sel hinnangul põhjustas 
põlengu rike elektrisüs-
teemis.

Majaomanik Aune 
Erenvert tänab kõiki abi-
lisi, päästekomandosid ja 
kiirabi väga kiire ja ope-
ratiivse tegutsemise eest.

27. jaanuaril varasta-
sid kaks vene keelt kõ-
nelevat noormeest Kusti 
Poest ligi 995 krooni kas-
saraha. 

Võrumaa väikestes 
poodides käib kolmeliik-

meline seltskond, kes üri-
tab välja petta erinevaid 
alkohoolseid jooke. Polit-
seinikud soovitavad poe-
omanikel pöörata tähe-
lepanu turvameetmetele 
ning teavitada personali.

Politsei andmetel te-
gutseb kolmeliikmeline 
seltskond järgmise skee-
mi järgi. Üks isik pa-
lub müüjal näidata min-
git konkreetset alkohool-
set jooki. Seltskond tea-
tab müüjale, et jook so-
bib ning nad soovivad se-
da osta. Makstakse kaar-
diga ja ostja palub toi-
mingu juures müüja abi. 
Sel ajal, kui müüja aitab 
klienti, võtavad teised 
kaks taskust samasuguse 
alkoholipudeli ning vahe-
tavad selle vastu, mis pa-
rasjagu letil on. Peale se-
da teavitab ostja, et kuna 
kaardi tehing ei õnnestu, 
siis loobub ta ostust. Isi-
kud lahkuvad poest. Hil-
jem avastab müüja, et le-
til on avatud pudel ning 
sees on hoopis muu ve-
delik.

Noormeeste kampa ei 
ole seni tabatud.

Politsei palub eelpool 
kirjeldatud skeemi jär-
gi tegutsevatest isikutest 
teavitada kohe lühinumb-
ril 110.

Rannu vallas
24. jaanuari hommikul 

avastati OÜ Rannu Mõi-
sa veski kuivatist elektri-
mootorite vargus. Kahju 
9000 krooni.

Elva linn jagab tunnustust

Linnavolikogu otsustas 
anda kultuuripreemia Elva 
Täht tänavu Aarne Kährile 
pikaajalise viljaka ja tu-
lemusrikka tegevuse eest 
aianduse valdkonnas ja Im-
bi Härsonile pikaajalise tu-
lemusliku tegevuse eest 
kirjandushuvilistele teenu-
se pakkumise hea korralda-
misega ning olulise panuse-
ga linna kultuuri- ja kuns-
tielu edendamisele kaasaai-
tamisel.

Aarne Kähr on meie 
vabariigi tuntumaid püsilil-
lekasvatajaid. Tema aed on 
tänu rahvusvahelisele tai-
mevahetusele kollektsioo-
nirikas ning pidevalt uue-
nev ja üllatusi pakkuv.

Kähri sulest on ilmu-
nud mitmed aiandusala-
sed raamatud, nagu “Var-
jutaimed”, “Pinnakattetai-
med”, “Kõrgkasvulised pü-
sililled”, “Hosta”, “Aedniku 
aastaring”.

Oma raamatutes jagab 
Aarne Kähr aednikele väär-
tuslikku informatsiooni ja 
praktilisi nõuandeid.

Ta oskab soovitada just 
selliseid taimi, mis meie 
oludes hästi kasvavad ja 

talvituvad.
Ta teeb kaastööd aian-

dusajakirjadele “Kodukiri”, 
“Kodu ja Aed” ning “Aed”.

Aarne Kähri koduae-
da Elvas külastavad pal-
jud aiandushuvilised kogu 
vabariigist, tema nimi on 
tuntud ka väljaspool Ees-
tit. Möödunud aasta suvel 
külastas Aarne Kähri aeda 
Tarja Halonen, et täiendada 
oma koduaia kollektsiooni.

Imbi Härson töötab 

Elva linnaraamatukogus 
juhatajana alates 1985. aas-
tast, seoses ametikoha üm-
bernimetamisega töötab ta 
alates 2008. aastast direk-
torina.

Suure panuse on andnud 
Imbi Härson seoses Elva 
lasteraamatukogu ja Elva 
Linnaraamatukogu ühen-
damisega 2004. aastal ning 
linnaraamatukogu ümber-
kolimisega uutesse ruumi-
desse Tartu maanteel.

Töö uutes, avarates ja 
kaasaegsetes ruumides an-
dis olulise tõuke ning in-
nustas raamatukogu töö-
tajaid uutele väljakutsete-
le ja koostööle linnaelani-
kega. Imbi Härsoni juhtimi-
sel on raamatukogu kollek-
tiiv tõeliselt pühendunud 
kirjanduse laenutustegevu-
se paremale pakkumisele 
ning raamatukogu külasta-
jate heale teenindamisele. 
Raamatukogu on muutu-
nud kirjandus- ja kunstihu-
vilistele meeldivaks kokku-
saamise ning ürituste kor-
raldamise paigaks.

Imbi Härsoni ettevõtmi-
sel ja korraldamisel toimu-
vad raamatukogus mitme-
sugused üritused: raama-
tute esitlused, luuleõhtud, 
kohtumised erinevate ini-
mestega ja muud sellised 
üritused. Traditsiooniliseks 
on muutunud näituste kor-
raldamised raamatukogu 
ruumides.

Eriti väärib märkimist 
igaaastaste kunstikuu üri-
tustega seoses linnaraama-
tukogus erinevate üritus-
te korraldamised ja läbivii-
mised.

Kultuuripreemia pälvivad kaks inimest

Elvas saab sel talvel 
nautida talverõõme täiel 
rinnal. Tervisespordikes-
kuse valgustatud suu-
sarajad on suusatajaid 
täis ja tänaseks on või-
malik kolmel liuväljal, 
Arbimäel, Verevi ja Arbi 
järvel ka uisutada. 24. 
veebruaril on plaanitud 
traditsiooniline Elva suu-
samatk, millest eelmisel 
aastal võttis osa paarsa-

da inimest.
Lumelinna ehitus oli 

plaanitud küll jaanuari, 
kuid lükkus käreda pa-
kase tõttu edasi 2. veeb-
ruarile. 16. veebruaril on 
ülelinnaline vastlapäev 
Verevi ääres koos muu-
sika, liulaskmise ja saa-
nisõiduga. Pakutakse ka 
kuuma teed ja soolaube. 
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Elvalane naudib talverõõme

Aarne Kähr. Imbi Härson.

Tänavu otsustas El-
va linnavalitsus ja voliko-
gu tunnustada teenetemär-
gi andmisega Erna Abelit, 
Ülle-Reet Raadit ja Aino 
Randveri.

Erna Abelile antak-
se teenetemärk austusaval-
dusena silmapaistvate tee-
nete eest isetegevuse eden-
damisel ning linnaelanike 
kaasamisel Elva Tarbijate 
Ühistu pensionäride klubi 
tegevuses.

Erna Abel on põline el-
valane. Aastatel 1948 kuni 
1951 töötas Elva keskkoo-
lis õpetajana, aastatel 1951 
kuni 1954 Elva Töölisnoor-
te Keskkooli direktorina.

Elva Tarbijate Koope-
ratiivi asus Erna Abel töö-
le 1954. aastal ning töötas 
erinevatel ametikohtadel 
kuni 1979. aastani.

Noore ja teotahtelise-
na asutas ja juhendas Erna 
Abel Elva Tarbijate Ühis-
tus mitmeid töötajate isete-
gevusringe: laulu-, tantsu-, 
näite-, foto-, lasteringid, 
kokku 9 ringi.

Ajavahemikul 1964 kuni 
1984 juhendas Erna Abel 
Elva Kultuurimajas laste-
ringi.

Erna Abeli eestvedami-
sel asutati 1977. aastal El-
va Tarbijate Ühistu pensio-
näride klubi, mille liikme-
te arv on ulatunud 178-ni. 
Aastatel 1980 kuni 2008 
oli Erna Abel ühistu pen-
sionäride klubi juhatuse 
esimees, alates 2008 kuni 
käesoleva ajani klubi juha-
tuse liige.

Erna Abel haaras oma 
väsimatu hoo ja optimismi-
ga kaasa sadu ühistu tööta-
jaid ja nende pereliikmeid 
ning lapsi erinevate ringide 

tegevusse.
Elva Tarbijate Ühistu 

pensionäride klubi on Erna 
Abel käesoleva ajani elus 
hoidnud.

Ta on organiseerinud 
liikmetele koosviibimisi, 
ekskursioone, kontserti-
de ja teatrite ühiskülastusi 
ning oma tegevusega pik-
ki aastaid rikastanud lin-
naelanike ja pensionäride 
igapäevaelu.

Elva Tarbijate Ühistu ju-
hatus on arvamusel, et Er-
na Abel on vääriline kand-
ma Elva linna teenete mär-
ki.

Ülle-Reet Raadile 
antakse teenetemärk aus-
tusavaldusena silmapaist-
vate teenete ning pikaaja-
lise tulemusliku tegevu-
se eest meditsiini ja tervis-
hoiu valdkonnas.

Ülle-Reet Raadi on Elva 
linnas meditsiini ja tervis-
hoiu valdkonnas töötanud 
üle 46 aasta. Tööd meie lin-
nas alustas ta 1963. aastal 
Elva väikelastekodu pea-
arstina, alates 1972. aas-
tast kuni 2002. aastani töö-
tas ta Elva haiglas lasteosa-
konna juhatajana. Oma põ-
hitöö kõrvalt haiglas töötas 
Ülle-Reet Raadi linnaarsti-
na ja teeb seda kuni käes-
oleva ajani Elva linnavalit-

suses.
Oluline on olnud tema 

pikaajaline panus arstina 
laste tervise ja heaolu ta-
gamisel. Töötades linna-
arstina on Ülle-Reet Raadi 
osalenud perearstisüstee-
mi töölerakendamisel, pe-
rearstide, eriarstide ja kiir-
abi koostöö koordineeri-
misel. Ta on hoolikalt jäl-
ginud tervishoiualastest 
õigusaktidest tulenevate 
nõuete täitmist Elva linnas 
koostöös perearstidega.

Oluline on olnud te-
ma panus tervishoiualaste 
projektide ja programmide 
väljatöötamisel. Ülle-Reet 
Raadi osales Tervisliiku-
mise strateegia 2007-2015 
ning “Terves Elvas ter-
ve inimene” väljatöötami-
sel. Ta on osalenud arvuka-
te tervise edendamise alas-
te projektide koostamisel ja 
elluviimisel Elva linnas.

Aino Randverile an-
takse teenetemärk austus-
avaldusena silmapaistva-
te teenete eest hariduse ja 
tervisespordi edendamisel.

Aino Randver on töö-
tanud Elva gümnaasiumis 
kehalise kasvatuse õpetaja-
na üle 40 aasta. Ta on õpe-
tanud lapsi lugu pidama 
spordist ja tervislikest elu-
viisidest. Elva gümnaasium 

iseloomustab Aino Randve-
ri heasüdamliku ning sõb-
raliku ja innustava õpeta-
jana, kes annab edasi oma 
õpilastele rõõmsameelsu-
se ja teotahtelisuse kehali-
se kasvatuse tunniks.

Õpetaja suhtlemine ja 
läbisaamine kolleegidega 
ning lastevanematega on 
hea. Aino Randver on and-
nud ka suure panuse El-
va linna spordielu edenda-
misse. Ta on paljude aasta-
te jooksul järjepidevalt ju-
hendanud erinevas vanu-
ses võimlejaid ja tervise-
sportlasi.

Lisaks eelpoolnimeta-
tud tegevustele aitab Ai-
no Randver organiseeri-
da spordi- ja terviseüritusi 
ning osaleb ka ise aktiivselt 
üritustel.

Aino Randver nakatab 
kõiki oma hea tuju, sõbra-
likkuse, rõõmsameelsuse ja 
positiivse sportliku ellusuh-
tumisega. Elva gümnaasiu-
mi kollektiiv leiab, et Aino 
Randver on Elva linna tee-
netemärgi saamiseks vää-
riline kandidaat.

EPP

Erna Abel. Ülle-Reet Raadi. Aino Randver.

Preemiad antakse üle 24. 
veebruaril, Eesti Vabariigi 
aastapäeva aktusel raeko-
ja saalis. 

Teenetemärgi saavad kolm inimest
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LÜHIDALT

Eestis on kriisi ajal 
teravdunud tähelepa-
nu arstiabi ja viima-
sel ajal eriti hamba-
ravi vastu.

Peeter Laasik, Elva 
linnavolikogu liige, sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjoni esimees

Põhjusi on mitmeid. Va-
litsus on kärpimise tuhi-
nas vähendanud niigi kasi-
nat tervishoiu (eriti hamba-
ravi) rahastamist. Inimesed 
on tööpuudusega koos ha-
kanud rohkem tunnetama, 
kui tähtis on olla terve ning 
töövõimeline. Inimeste tu-
lud on vähenenud ja teenu-
se eest isemaksmise võime 
langenud. Kuid need põhju-
sed on ainult nii öelda jää-
mäe ülemine tipp, tegelikud 
põhjused on hoopis otsusta-
jate-ministrite väärtushin-
nangutes.

Jaanuari algul avaldas 
sotsiaalministeerium uurin-
gu, kust selgus, et 2009. 
aastal oli võrreldes 2008. 
aastaga vähenenud ham-
baarsti juures käimine. Re-
gulaarselt, aastas kord või 
enam hambaarsti juures 
käijate arv oli vähenenud 
kuus protsenti.Veel rohkem 
oli vähenenud hambaars-
ti juures käijaid nende hul-
gas, kellel hambarsti visii-
tide arv jäi alla ühe korra 
aastas. Olulise näitena võib 
tuua ka selle, et kolme aas-
ta jooksul ei olnud hamba-
arsti juures käinud 25 prot-
senti naistest ja 35 protsen-
ti meestest.

Mida saab inimene 
ja mida saab riik 
hinnaturul ära teha?

Uuringust selgus, et pea-
mine põhjus, miks ham-
baarsti juures ei käida, on 
hambaravi kallidus või siis 

teistpidi öeldes – inimestel 
on vähe raha.

Meedias oleme lugenud 
palju artikleid ja kommen-
taare kallist hambaravist. 
Tõsiasi on aga see, et on eri-
nevate hindadega hamba-
arsti praksiseid. Loomuli-
kult on Tallinna hotellide 
ja sadama läheduses ham-
baarsti praksiseid, kus on 
nn Helsingi hinnad. Samas 
olen käinud maakonnalin-
na praksises, kus on mõist-
likud hinnad ja hea töö kva-
liteet. Millegipärast kipub 
aga meedia kajastama just 
neid nn Helsingi hindu.

Praegune valitsus lõpe-
tas eelmisest aastast Ees-
tis täiskasvanute hambara-
vi riigipoolse rahastamise ja 
andis selge signaali, et täis-
kasvanute hambaravi ei ole 
riigi jaoks prioriteet. See on 
ka põhjuseks, miks meil ei 
ole sisulist riigipoolset hin-
nakujundust. Hambaravis 
kehtestab hinnad vaba kon-

kurents ja inimestel tuleb 
selle vilju maitsta.

Hinna mõttes sisuliselt 
reguleerimata vabal hamba-
ravi turul saab inimene teha 
valikut ainult selliselt, et va-
lib odavama teenuse osuta-
ja, kuigi võibolla veidi kau-
gemal kesklinnast või Tal-
linnast. Kahjuks loobutakse 
vahel ka üldse ravist.

Uuringust selgub, et ilm-
selt käivad ka odavamad 
hinnad praeguses kriisis li-
gi kolmandikule elanikkon-
nast üle jõu. See on aga juba 
hulga tõsisem signaal.

Omaette teema on see, 
et sellise käitumise tagajär-
jel halveneb inimeste het-
ke tervislik seisund ja ka pi-
kaajaline perspektiiv heale 
tervisele. See teema väärib 
kohe eraldi käsitlemist.

Kuidas on hambaraviga 
Euroopas?

Kõigis Euroopa maades 
rahastatakse hambaravi rii-
gi poolt (läbi maakonna, ko-
haliku omavalitsuse või hai-
gekassa) ja on ka inimese 
omaosalus. Seega osa mak-
sab riik ja osa inimene, mis 
on minu arvates mõistlik. 
Arutelu koht on riigi ja ini-
mese maksmise omavaheli-
ne proportsioon. Rikkama-
tes riikides on reeglina rii-
gipoolne panus suurem, kui 
vaesemates. On aga ka mit-
te eriti rikkaid Ida-Euroopa 
riike, kus riik panustab tu-
gevalt hambaravisse, nagu 
näiteks Sloveenia.

Olemegi jõudnud põhi-
lise juurde – valitsuste eri-
nev suhtumine inimeste ter-
visesse. Siin on tegu erine-
vustega valitsuste väärtus-
hinnangutes – kas inimene 
ja tema tervis on riigi jaoks 
olulised või ei? Ja sellest 
tulenevalt – kui palju riik 
omaltpoolt panustab arsti-

abisse. Meiega võrreldaval 
majanduslikul tasemel ole-
va Sloveenia osas võib kind-
lalt öelda, et valitsus väär-
tustab rahva tervist tegu-
des, mitte ainult valimiseel-
setes lubadustes.

Artiklit kirjutama ajen-
daski väärtushinnangute 
erinevuse esiletõus praegu-
se valitsuse ajal. Sotsiaal-
ministeeriumi uuring kin-
nitas järjekordselt, et just 
riigipoolse arstiabi rahas-
tamise vähendamine (eri-
ti hambaravis) ja keskmi-
se ning väiksema sissetule-
kuga inimeste tervis on see 
hind, mida me peame euro 
eest maksma. Loomulikult 
võib öelda, et kriisis peab 
tegema raskeid rahalisi ot-
suseid. Nõus! Kuid raskeid 
ja õigeid otsuseid. Üle kol-
mandiku elanikkonna ter-
vise riskide suurendamine 
ei ole õige otsus.

Ja rahast rääkides – 15. 
jaanuaril leidsid sotsiaal-
minister Pevkur ja rahan-
dusminister Ligi haigekassa 
nõukogus haigekassa eelar-
ve tuludesse juurde 271 mil-
jonit krooni. Veel novemb-
ris ja detsembris kinnitasid 
mõlemad ministrid, et sel-
list raha ei ole ja tagajärjeks 
oli tervishoiuteenuste hin-
dade kuueprotsendiline lan-
gus.

Poliitikute osas tuleb vaa-
data nende tegelikku käitu-
mist, mitte valimiseelseid 
lubadusi. Tegelike otsustega 
ilmnebki, mida keegi väär-
tustab – kas inimeste tervist 
või euro nimel prioriteete 
tegemata rahade kärpimist.

Olen veendunud, et nii 
riigi kui ka omavalitsuse ta-
sandil on võimalik teha ras-
keid, kuid õigeid otsuseid. 
See ongi väärtuste (polii-
tikate) põhise otsustamise 
koht.

Just riigipoolse 
arstiabi rahasta-
mise vähendamine 
ja keskmise ning 
väiksema sissetu-
lekuga inimeste 
tervis on see hind, 
mida me peame 
euro eest maksma

Hambaravist 
väärtushinnanguteni
TERVIS Arstiabi riiklik rahastamine on kinni riigijuhtide 
väärtushinnangutes

Elva linna 2010. aas-
ta eelarve tulude ma-
huks on kavandatud 95 
238 800 krooni, millele 
lisandub 6 500 000 kroo-
ni pikaajalist laenu ühis-
veevärgi ja -kanalisat-
siooni projekti teise etapi 
esimese osa (Mahlamäe, 
Arbimäe Lohu tn - Tar-
tu mnt piirkond) kaasra-
hastamiseks. Kuna Pee-
du vee- ja kanalisatsioo-
nitööd lükkuvad 2012. 
aastasse, väheneb linna 
laenusumma 6 328 000 
krooni ulatuses.

Seoses 2009. aasta lõp-
liku laekumise täpsustu-
misega on 285 826 kroo-
ni võrra vähenenud tulu-
maksu laekumise prog-
noos. Kuna maksuamet 
ei väljasta enam arveid 
alla 50 krooni suuruste 
maamaksude osas, prog-
noosib linn ka maamaksu 
laekumist 50 000 krooni 
võrra vähem.

Kohalike omavalitsus-
te vahelised toetused vä-

henevad 1 030 000 kroo-
ni võrra. 

Liigselt optimistlikult 
oli planeeritud huviala- 
ja kultuurikeskuse õppe-
tasu laekumine, mistõttu 
see summa väheneb 30 
000 krooni. Üüri ja rendi-
tulu eelarverida suuren-
dab 29 400 krooni võrra 
Varahaldus OÜ üürimak-
se Kesk tn kontoripinda-
de kasutamise eest (kuni 
1. jaanuarini 2010 üüri ei 
makstud).

Elva linna 2010.aasta 
eelarvesse on kuludeks 
planeeritud 90 553 500 
krooni, millele lisandub 
finantseerimistehingute-
na 6,51 miljonit krooni 
varem võetud investee-
ringulaenude tagasimak-
seid ja 4,67 miljonit kroo-
ni AS Emajõe Veevärk 
aktsiate omandamiseks. 
Eelarve maht kokku on 
101 738 800 krooni.
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Linn sai eelarve

13. jaanuaril toimus 
Tartumaa Omavalitsus-
te Liidu istung, kus va-
liti liidule esimees, ase-
esimees ning inimesed 
rohkem kui kümnes-
se erinevasse komisjoni 
ja sihtasutuse nõukok-
ku. Omavalitsuste lii-
du esimehena jätkab Ai-
var Soop, aseesimees-
teks valiti Kambja valla-
vanem Ivar Tedremaa ja 
Kallaste linnapea Viktor 
Nukka. Elva linna ain-
sa esindajana valiti abi-
linnapea Toomas Järve-
oja külade uuendamise 
ja arendamise meetme 
maakondlikku hinda-
miskomisjoni. EPP

Elva linn sai 
TOLis vaid ühe 
koha

Pühapäeval, 10. jaa-
nuaril toimus Elva aian-
duse ja mesinduse selt-
si saalis väga meelde-
jääv üritus – vanade vals-
side õhtu. Muusikat te-
gid kolm pillimeest ja he-
lid ei vaikinud minutiks-
ki. Oli paare, kes liueldes 
peaaegu kõik lood kaa-
sa tantsisid, aga ka üksi-
kuid, kes selleks õhtuks 
tantsupartneri leidsid.

Kui jalad tantsust vä-
sinud, nauditi aega Meri-
ke Ambre ja Maire Kochi 
maale vaadates ja suu-
pisteid maitstes. Kohvi ja 

teed võis juua koos sidru-
ni, mee või metsmaasika-
moosiga.

Kuna üritus nii hästi 
sujus, otsustati selliseid 
tantsuõhtuid hakata kor-
raldama iga kahe näda-
la tagant. Järgmisel kor-
ral siis 31. jaanuaril kell 
15 ja ikka aianduse ja 
mesinduse seltsi saalis, 
Kesk tn 19, II korrus (õue 
poolt). Oodatud on kõik 
huvilised!

Kai Jürjens, 
peokülastaja

Vanade valsside õhtu

26.01 otsustati:
Anda välja kirjalik 

nõusolek ühisveevärgi 
ja -kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks Väike-Tähe tn 5, Si-
de tn 4, Vaikne tn 16.

Anda raieluba Uuta 
tee kinnistul kasvava ka-
he kuusepuu raiumiseks; 
ehitusluba Nooruse tn 10 
reoveepumpla väliselekt-
rivõrkude püstitamiseks; 
ehitusluba Nooruse tn 4 
reoveepumpla väliselekt-
rivõrkude püstitamiseks; 
ehitusluba Nooruse tn 5 
puurkaevude väliselekt-
rivõrkude püstitamiseks; 
kasutusluba J. Kärneri 
tn 36a liitumisühenduse 
paigaldamisel.

Lubada Elva Auto-
kool OÜ-l kasutada Elva 
Huviala- ja Kultuurikes-
kuse Sinilind parklat sõi-
duõppe platsiharjutuste 
läbiviimiseks.

Kinnitada projek-
ti- ja tegevustoetuseks 

ning spordiklubide toetu-
seks 2010. aastal rahalis-
te eraldiste jaotus.

Määrata munitsi-
paalomandisse taotleta-
vate tänava maade suu-
rus ja sihtotstarve.

Kehtestada sauna-
teenuse osutamisel sau-
napileti hinnaks 45 kroo-
ni, õpilaste ja riiklikku 
pensioni saavate isikute 
sooduspileti hinnaks 30 
krooni, saunateenus al-
la 7-aastastele lastele on 
tasuta; Mahlamäe tn 17a 
kinnistu detailplanee-
ring.

Sõlmida OÜ-ga 
Lenory mitteeluruumi-
de üürileping ruumide-
le asukohaga Valga mnt 
18A ja Pikk tn 8.

Elva Linnavalitsuse 
tänukiri on antud El-
va Gümnaasiumi õpetaja-
tele Reet Ollinole ja Mall 
Toimile.

Maia Kukk,  
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Alates 1. veebrua-
rist muutub sot-
siaalkindlustusame-
ti osakondade ja sel-
le piirkondlike pen-
sioniametite struk-
tuur ning teenistuja-
te koosseis.

Elve Tonts, 
Sotsiaalkindlustusameti 
avalike suhete juht

Elanike teenindamises 
muutusi ei toimu. Kliendi-
teenindused jäävad oma 
senistesse asukohtadesse ja 
on avatud kõikidel tööpäe-
vadel ilma vaheajata nagu 
seni.

Senise nelja piirkondli-
ku pensioniameti asemel 
moodustub kaks piirkond-
likku pensioniametit – 
Põhja Pensioniamet ja Lõu-
na Pensioniamet.

Põhja Pensioniamet hõl-
mab senise Tallinna Pen-
sioniameti ja senise Viru-
maa Pensioniameti piir-
konna ning teenindab Tal-
linna, Harju-, Rapla-, Jär-
va-, Ida-Viru- ja Lääne-Vi-
rumaa elanikke.

Lõuna Pensioniamet hõl-
mab senise Tartu Pensioni-
ameti ja senise Pärnu Pen-
sioniameti piirkonna ning 
teenindab Jõgeva-, Põlva-,  
Tartu-, Valga-, Viljandi-, 

Võru-, Hiiu-, Lääne-, Pär-
nu- ja Saaremaa elanikke.

Mõlema pensioniame-
ti allüksusteks on bürood 
ning büroode koosseisus 
olevad klienditeenindu-
sed. Kõik klienditeenindu-
sed jäävad oma senistesse 
asukohtadesse ning elani-
ke jaoks ameti struktuuri ja 
koosseisu muudatus min-
geid muutusi kaasa ei too.

Sotsiaalkindlustusame-
ti struktuuri ja koosseisu 
muutmine on seotud üm-
berkorraldustega töö juhti-
misel ja rahaliste vahendi-
te säästlikumal kasutami-
sel. Samuti väheneb ameti 
struktuuriüksuste arv.

Sotsiaalkindlustusameti 
struktuur muutub 
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Reedel tähistas 70. 
juubelit Eeva Pärsi-
mägi, kes elab koos 
perega abikaasa 
kuulsa vanaonu Jo-
hannes Voldemar 
Veski suvemajas, mil-
le keelemehe tütar 
oma ristipojale sün-
nipäevaks kinkis ja 
loodab millalgi pen-
sionile jäädes lugeda 
läbi virna raamatuid, 
milleks praegu pole 
mahti.

Sirje Veldi

Kas apteekritel on 
praegu suurte muutus-
te aeg?

Mina olen oma apteekri-
elu alustanud ju arvelaua-
ga ja kui sul ei ole enam 
paberretsepti, siis on see 
ikka suur muutus. Aga neid 
asju on siiski võimalik ära 
õppida ja arvutit kasuta-
sime ju varem ka. Kui ret-
sept läheb korralikult läbi, 
inimene tuleb, isikukood 
on käes, siis pole problee-
mi. Kui mõni retsept toppa-
ma jääb, on abiks ka tugi-
telefon. Eks iga uue asjaga 
kohanemine võtab aega.

Olete sündinud Rak-
veres?

Jah. Elasime päris Rak-
vere kesklinnas. Meid oli 
kaks õde ja kaks venda. 
Eesti ajal oli emal väike toi-
dupood. Isa tegeles ka äri-
ga, tal oli ärivaistu, kuigi 
spetsiaalset haridust ei ol-
nud.  Nad olid 33 aastased, 
kui sõda algas. Pärast sõda 
polnud tööd väga võtta, mi-
da ema oleks teha tahtnud. 
Siis olid kaadrid, kes otsus-
tasid, kas sind võtta töö-
le või mitte. Kui olid oma-
nik olnud, siis olid sa vaen-
lane. Ja nii ta siis oligi ko-
dus, hiljem töötas kauban-
duses. Lausa töölisklass me 
ei olnud... Televiisorit tol-
lal ei olnud, inimesed te-
gid käsitööd, õmblesid, ku-
dusid ja heegeldasid, meil 
oli ka aed. Mulle on kodust 
kaasa tulnud, et laupäeval 
ja pühapäeval tööd ei teh-
ta. Öeldakse, et pühapäe-
vane töö ei too õnne. See 
on selline kristlik lähene-
mine. Laupäeval ja püha-
päeval käisime ema ja isa-
ga jalutamas.

Mida te sõja ajast 
mäletate?

Mäletan 1944. aasta 
Rakvere pommitamist – 
olin siis neljane. Koer Tup-
su läks pliidi alla auku pei-
tu, meie olime lihtsalt köö-
gi põrandal pikali. Selle 
eest me polnud kaitstud, 
kui majale oleks pomm 
kukkunud, aga ümberrin-
gi lendasid pommikillud – 
puud ja majade seinad olid 
kõik selliseid väikeseid na-
gu noaga tehtud täkse täis.

Kas teie peret Sibe-
risse küüditamine ka 
puudutas?

Ei, õnneks mitte. Aga 
väga vabalt oleks võinud 
ka nii minna. Meil oli väi-
ke maja, kus üürisime mõ-
ned korterid välja. Ja seal 
elas üks inimene, kes oli 
kommunist. Hiljem ütles 

ta ise meile, et oleks ka mi-
nu ema peale võinud kae-
vata, aga minust oli kah-
ju – ma olin siis ühe-aasta-
ne. Ja mille peale? Lihtsalt 
selle peale, et ema olevat 
sakslasele naeratanud. Ka 
ainult sellepärast oleks või-
dud ta Siberisse saata.

Kui praegu öeldakse, et 
eestlased on teiste rahvas-
te suhtes sallimatud, siis 
mina arvan, et ei ole. Eest-
lastele lihtsalt ei meeldi, et 
tuleb keegi võõras ja tun-
neb end siin paremini veel 
kui omas kodus, paremini 
kui meie ise. Mulle meel-
dib, et eestlased hoiavad 
väga kokku, kui on mingi 
suur jama.

Mis teie pronksiööst 
arvate?

Ma arvan, et see oli õi-
ge, et pronkssõdur sealt ära 
viidi. Seda poleks saanudki 
teistmoodi teha! Nii oli see 
ainuvõimalik. Ja teda ju ei 
purustatud, vaid viidi sin-
na, kus on tema õige koht. 
Aga Nõukogude režiim la-
si omal ajal õhku kõik eest-
laste Vabadussõja ausam-
bad, mis olid rahva anne-
tuste abil püstitatud.

Minu protest Nõukogu-
de režiimi vastu oli selli-
ne, et kooli ajal ma kooris 
vene keeles hümni ei laul-
nud. Aga mina hoidsin suu 
kinni ja mul on sellest hea 
meel – olin omamoodi dis-
sident.

Elate praegu väga 
huvitava ajalooga ma-
jas?

Selle maja kinkis mi-
nu mehele sünnipäevaks 
ristiema, Johannes Volde-
mar Veski tütar. Veski oli 
minu mehe vanaonu. Tol-
lal oli väga raske kortereid 
saada ja nii me 1968. aas-
tal siia kolisimegi. Põhiline 
töökoht oli mul siis Elvas, 
Randu läksin 1985. aastal. 
Eelmised apteekrid tahtsid 
pensionile minna ja kutsu-
sid mind enda asemele.

Nüüd on ka apteek-
rid ettevõtjad?

Jah, nõukogude ajal teh-
ti meie eest kõik ära. Kui 
siis apteekide peavalitsus 
ära kaotati, siis anti mei-
le vabad käed, et tehke mis 
tahate. Ja tulidki eraaptee-
gid ja FIEd.

Mis te sellest arva-
te, et nüüd ka kauplu-
sed ravimeid müüvad?

Käsiravim on ka ravim. 
Meie oleme viis aastat või 
rohkemgi õppinud far-
maatsiat ja siis tuleb kee-
gi, kes lihtsalt annab kät-
te. See ei ole mitte ravimite 
parema kättesaadavuse pä-
rast, vaid mingi seltskonna 
huvides. Meil käis õppimi-
sega kaasas ikka ka eetika.

Päris koju ei ole 
tahtnud jääda?

Olen sellele mõelnud 
küll. Mõni arvab, et mis sa 
seal tegema hakkad. Mina 
arvan, et igav mul ei hak-
ka. Raamatuvirnad oota-
vad, kõik tahaks läbi luge-
da.

Mis te veel põnevat 
teinud olete?

Kui olin Elvas, siis käi-
sin võimlemas ja naiskoo-
ris laulmas. Kolm last on 
mul, nii et tegemist oli ik-
ka üksjagu. Üks laps üt-
les mulle kord, kui sättisin 
õhtul laulma minekut, et 
emad peavad olema kodus 
ja tegema süüa. Ta oli siis 
kolmene. Lapselapsed kas-
vavad kuidagi väga kiires-
ti, vanem on juba 21, kõige 
noorem kolmepoolene.

Olen ka reisinud, käinud 
Kreekas, Hispaanias, Por-
tugalis, Baierimaal, Soo-
mes, Rootsis ja Norras.

Kuidas sünnipäeva 
peate?

Tavaliselt tulevad sõb-
rad, need kes mul on, ka il-
ma kutsumata. Ajame jut-
tu maast ja ilmast, kasvõi 
poliitikast või meie olukor-
rast. Kõigest, mis parasja-
gu aktuaalne.

LÜHIDALT

JUUBILAR Apteeker Eeva Pärsimägi

Eeva Pärsimägil saab tänavu augustis Rannus proviiso-
ri ametis veerandsada aastat täis. Foto: Sirje Veldi

Kogu elu ravimite keskel
ELVA POSTIPOISS
260, 28.01.2000

 VI Elva lahtistel 
noorte judomeistri-
võistlustel oli osalejaid 
70. Kehakaalus kuni 
42 kg võitis Keit Saks. 
Hõbemedali sai kuni 27 
kg kehakaalus Kaspar 
Tani ja kuni 38 kg 
kaalus Martin Järveoja. 
Kolmanda koha said 
Timo Ennok, Sergei 
Moissevich ja Andre 
Uin.

 Elvas tutvustati Lem-
bit Mehilase raamatut 
“Mis on koolilapsel mu-
ret”. Oma mõtteid on 
raamatus avaldanud ka 
kooliarst Signe Ustav ja 
õpetaja Malle Luik.

 Elvalastel on väike 
huvi oma linna vastu. 
Küsimusele, milline 
sündmus 1999. aastal 
oli Elva arengu seisu-
kohalt kõige kaalukam, 
tuli vaid mõni üksik 
vastus.
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Möödunud nädala ree-
del ja laupäeval  õpetas 
õppekeskuse Tõru koo-
litaja Reet Valgmaa 39  
huvisele projektikirjuta-
mise tarkusi. Viis tundi 
tõelist ajutreeningut ka-
hel päeval järjest näitasid 
osalejatele, mida nad ju-
ba oskavad ja mida oleks 
vaja veel juurde õppida. 
Lahendati praktilisi üles-
andeid, olles vaheldumisi 
nii projekti kirjutajate ja 
oma ideede kaitsjate kui 
hindajate nahas.

Koolitusel osalenud 
andsid kõrge hinnangu 
lektorile ja jagatud õp-
pematerjalidele. Tagasi-
side lehtedel märgiti, et 
Reet Valgmaa näol on te-
gemist haruldaselt elulä-
hedase lektoriga, mis on 
tänapäeval harv nähtus. 
Hinnati koolitusel jaga-
tud praktilisi nõuandeid, 
mida on kohe võimalik 
praktikas kasutada, saa-
di julgustust iseseisvaks 
projektikirjutamiseks ja 
teadmist, et raha küsimi-
ne ja saamine oma hea-
de ideede elluviimiseks 
ei olegi võimatu. Grupi-
tööd treenisid analüüti-
list mõtlemist, eneseväl-
jendusoskust, oma idee-
de sõnastamist nii, et see 
oleks mõistetav ja aru-
saadav ka teistele.

Avaldati ka arvamust, 
et koolitus oleks võinud 
olla kolmepäevane, et 
uus mõtlemisviis jõuaks 

kinnistuda. Kõrgelt hin-
nati ka Elva Koolituskes-
kuse tööd, toomaks häid 
ja kõrgetasemelisi kooli-
tusi lausa koju kätte.

Küsitluslehtedelt sel-
gus, et Reet Valgmaa koo-
litustest soovitakse edas-
pidigi osa võtta. Ooda-
takse juhtimis- ja turun-
dusalaseid koolitusi, äri-
plaani koostamist, moti-
vatsiooni, läbirääkimis-
te ja avaliku esinemise 
oskusi lihvivaid koolitu-
si. Veel soovitakse kooli-
tusi, mis õpetaks läbi vii-
ma koosolekuid, edasta-
ma ja vastu võtma nega-
tiivset infot ning psühho-
loogia-alaseid eneseabi-
koolitusi.

Huvi pakub ka kõik 
ökoloogilise tarbimise, 
tervisliku toitumise ja 
keskkonnaga seonduv ja 
arendav. See tähendab, 
et koolitusest sünniks ka-
su ka laiemale elanik-
konnale läbi koolitusel 
käinud inimese. Koolitus 
viidi läbi Vabahariduslii-
du programmi “Täiskas-
vanute koolitus vabaha-
riduslikes koolituskes-
kustes” raames ning seda 
toetas Euroopa Sotsiaal-
fond ja Eesti riik. Osale-
jatele oli koolitus tasu-
ta, maksta tuli vaid koh-
vipausidel pakutu eest. 
Koolitusel osales inimesi 
ka väljastpoolt Elvat. 

EPP

Viimased nädalad on 
ajalehed täis artikleid 
Peedule noorte ravikodu 
idee poolt ja vastu. Mul 
on kurb meel, et see kõik 
on võtnud vestluse vormi 
ajakirjanduse kaudu, sel-
le asemel, et omavahel 
asjad sirgeks rääkida.

Seetõttu ootame teid 
avalikule arutelule Peedu 
koolimajas pühapäeval, 

7. veebruaril kl. 15.
Laupäeval, 6. veebrua-

ril kl. 15 toimub Elva ki-
rikus ravikodu toetuseks 
heategevuskontsert, mil-
le juhatab sisse õpetaja 
Vallo Ehasalu, esinevad 
Nõo kiriku meesansam-
bel ja allakirjutanu.

Anne Daniel-Karlsen

Kallid Peedu naabrid!

Projektijuhtimise koolituse vastu 
oli suur huvi
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23. jaanuaril Lõu-
na-Eesti teedel sõi-
detud Võru ralli oli 
Eesti autoralli meist-
rivõistluste esime-
ne etapp. Koduse ral-
lihooaja ainsa tal-
veralli võitsid Ott 
Tänak ja Kuldar Sikk 
Subaru Imprezal.

Milvi Kapaun

Kolmekümnekraadises 
külmas oli Võru ralli star-
dis 76 ekipaaži, finišisse 
jõudis neist 55. Lumevalli-
de vahel kulgenud kohati 
jäise kattega 230 kilomeet-
ri pikkusel võistlustrassil 
läbiti viis lisakatset kogu-
pikkusega 83 kilomeetrit.

Võistluste viimasele kat-
sele liidritepaari Georg 
Gross - Kristo Kraag (Ford 
Focus WRC) järel teiselt 
kohalt startinud Ott Tänak 

- Kuldar Sikk edestasid 
konkurente finišis 0,3 se-
kundiga.

Tänak - Sikk olid ka N4 
võistlusklassi kiireimad.

Aastaid Urmo Aavaga 
maailma ralliteedel kihu-
tanud kaardilugeja Kuldar 
Sikk sõidab alanud hooajal 
Ott Tänaku kõrval ning Võ-
ru ralli oli ekipaaži esime-
ne proovikivi.

“Ott on üle ootuste vä-
ga kiire poiss. Ta on kind-
lasti üks meie tulevikuloo-
tusi,” kommenteeris sõitu 
Kuldar Sikk. “Koostöö su-
jub meil edaspidi kindlasti 
paremini, vaja on omava-
helist rütmitunnetust lihvi-
da. Mida rohkem koos sõi-
dad, seda paremaks see lä-
heb. Loodan, et tuleb edu-
kas hooaeg.”

“Tore, et suutsime Geor-
gile [Gross] ralli jooksul 
head konkurentsi pakku-

da,” oli autoralli N-rühma 
Eesti meister Ott Tänak 
rallihooaja ilusa algusega 
rahul. “Koostöö uue kaar-
dilugejaga oli hea. Saime 
siit hea enesetunde, mille-
ga minna Rootsi maailma-
meistrivõistlustele.”

Rootsi rallil stardib eki-
paaž 13.-14. veebruaril. 
Kuldar Sikk osaleb koos Ott 
Tänakuga tänavu Pirelli 
meeskonnas N-rühma au-
tol kuuel MM rallil.

Kaheveoliste võistlus-
klassi A7 arvestuses star-
tinud Karl Kruuda - Martin 
Järveoja lõpetasid tihedas 
konkurentsis põneva või-
dusõidu kolmanda kohaga. 
Enne viimast katset olid ka-
he sekundi sees Siim Plan-
gi ja Marek Sarapuu, Mar-
tin Kangur ja Silver Kütt 
ning Kaspar Koitla ja And-
res Ots. Kruuda ja Järveoja 
startisid viimasele katse-

le neljandalt kohalt. Klas-
si võitjana väljus absoluut-
arvestuses kaheksanda ko-
ha välja sõitnud 17-aasta-
ne Martin Kangur. Kaspar 
Koitla - Andres Ots lõpe-
tasid teisena. Siim Plangil 
õnnestus aga viimasel kat-
sel korra ka vallis ära käia, 
millega läks autol mootori 
õhuvõtuava lund täis ning 
tuli leppida neljanda koha-
ga Kruuda ja Järveoja jä-
rel. Kõik ekipaažid sõitsid 
autol Honda Civic Type-R. 
Koos Kruuda ja Kanguriga 
oli Aava-Sikk Noorte Ral-
litiimist Võru rallil stardis 
ka Sander Pärn. Uuel hoo-
ajal 1,6 liitrise mootorima-
huga Citroeni 2-liitrise Re-
nault Clio vastu vahetanud 
rallipaar Sander Pärn - Ken 
Järveoja oli esimesel kiirus-
katsel N3 võistlusklassi kii-
reim, kuid katkestas võist-
luse teisel kiiruskatsel.

Hooaja uus rallipaar Tänak - Sikk 
alustas võiduga

23. jaanuaril toimus 
esimene Elva-Tartu 
karikavõistlus tenni-
ses. Tartu Tennise-
kooli ja Elva Tennise-
klubi vaheline mõõ-
duvõtt toimus Tar-
tus Tähtvere tennise-
hallis. 

Andrus Tani, 
Elva Tenniseklubi president

Mõlemad klubid saat-
sid end ja oma linna esin-
dama kaheksa noort ja tub-
li tennisisti. Igal mängijal 
tuli asetuse poolest võrdse-
te vastastega mängida üks 
üksikmäng ja üks paaris-
mäng. Kokku peeti kahek-
sa üksikmängu ja neli paa-
rismängu. Elva poolel olid 
võistlustules Laura Loktev, 
Eva-Lotta Kooskora, Kris-
tiina Laht, Kaidi Kasemägi, 
Hans Henri Karu, Kaarel 
Lott, Kristo Laas ja Kristjan 
Ranna.

Mängud olid äärmi-
selt tasavägised. Enamikes 
mängudes tuli parema välja 
selgitamiseks mängida ka 
kolmas, otsustav sett. Ka-
heksast üksikmängust võit-
sid Elva ja Tartu mõlemad 
neli. Elvale tõid võidupunk-
tid kolmas, viies, seitsmes ja 
kaheksas asetus. Kristiina 
Laht jäi Joonas Selge vastu 
mängides küll mitmel kor-
ral kaotusseisu, kuid hea 

liikumine ja tugev võitlus-
vaim tõid talle lõpuks 7/5 
7/5 võidu. Hans Henri Karu 
oli seisuga 6/2 6/2 selgelt 
üle Marilis Laukist. Krist-
jan Ranna kaotas Margret 
Zimmermannile tasavägi-
se esimese seti, kuid võitis 
seejärel kindlalt teise ja ka 
otsustava seti, tulemuseks 
võit 6/7(5) 6/2 6/3. Pin-
gelisest mängust ei pääse-
nud ka Kristo Laas, kes või-
tis Lisanna Semilarskit 7/

6(6) 6/3.
Laura Loktev, Eva-Lotta 

Kooskora, Kaidi Kasemä-
gi ja Kaarel Lott pidid aga 
tasavägistes heitlustes tun-
nistama vastaste paremust. 
Laura Loktev, kes oli Elva 
esimene asetus ja kellel see-
tõttu tuli mängida tartlas-
te seast kõige tugevamaga, 
kaotas Oliver Operile 3/6 
1/6. Kaidi Kasemägi kao-
tas heast servist hoolimata 
Anette Kullile 4/6 3/6. Kaa-

rel Lott kaotas Kristo Kiip-
saarele 2/6 6/2 5/7, kuid 
ka selle mängu võidupunk-
tid oleksid peaaegu Elvale 
tulnud. Kõige vingem heit-
lus oli aga teiste asetuste 
vahel. Kuigi nende mäng 
jäi päeva viimaseks ja Elva 
võit oli juba kindlustatud, 
võideldi viimse punktini.

Elva paarismängudes 
tugevam

Paarismängudes oli El-
va aga selgelt parem. Nel-
jast paarismängust õn-
nestus võidupunktid saa-
da lausa kolmes. Laht/Ka-
semägi võitsid kolmes se-
tis paari Selge/Kull 6/2 
2/6 6/1. Kolmesetine mäng 
oli ka Karu/Lott ja Lauk/
Kiipsaare vahel, seisuga 
6/1 2/6 7/6(4) võitis El-
va paar. Ranna/Laas olid 
paremad Zimmermann/
Semilarskist 7/6(7) 6/2. 
Loktev/Kooskora kaotasid 
aga ligi kaks ja pool tun-
di kestnud mängus Oper/
Mällile 5/7 7/5 2/6.

Elva ja Tartu vahelise 
kohtumise võitis lõppseisu-
ga 7:5 Elva. Uhke rändka-
rikas jääb Elva Tennisklu-
bi valdusesse vähemalt su-
veni, kui Elva tenniseväl-
jakutel peetakse järgmine 
linnadevaheline kohtumi-
ne. Loodetavasti kujuneb 
ka sellest üks põnev ja tasa-
vägine heitlus.

Karikavõistluse 
tennises võitis Elva

24. jaanuaril Tar-
tus toimunud Ees-
ti meistrivõistlustel 
judos sai Elva judo-
ka Martin Järveoja 
koduvõistluste teise 
tiitlivõidu.

Andres Põhjala, 
judotreener

Judoklubi Do kodusaa-
lis toimunud tiitlivõistlus-
tel oli 30. sünnipäeva tä-
histanud Tartu Do taas 
Eesti edukaim klubi. Kok-
ku saadi 16 medalit – viis 
kulda, neli hõbedat ja seit-
se pronksi. Do meestel oli 
esindaja igas finaalis.

Kehakaalu kuni 73 kg 
finaalis kohtusid nagu 
eelmisel aastalgi kaks Do 
esindajat Künter Rothberg 
ja Martin Järveoja. Mar-
tin alustas oma tituleeri-
tuma trennikaaslase vas-
tu aktiivselt ja aukartu-
seta. Võitlusliku kohtumi-
se keskel eksis aga Künter 
kaitses ja Martin kasutas 
selle kohe enda kasuks 
ära ning ilus ippon oligi 
sündinud. Vaatamata vas-
tase protestile olid kohtu-
nikud Martini võidus üks-
meelsed. Martin Järve-

ojale on see karjääri tei-
ne täiskasvanute meist-
rikuld Eesti meistrivõist-
lustel. Sellega lõppes ka 
Künteri kuus aastat kest-
nud võiduseeria Eesti 
meistrivõistlustel. Oma 
kehakaalu 22 osaleja hul-
gas alistas Martin eelrin-
gides Ülo-Sverre Seppa 
(Tartu Zen), Erik Kanguri 
(Tallinna Põhjakotkas), 
trenni- ja klubikaaslase 
Mait Mikkelsaare ning fi-
naalipääsu kohtumises 
Gert Niinepuu (Tallinna 
Aitado).

Tublilt maadles keha-
kaalus kuni 60 kg Tevol 
Tamm. Mullune Eesti juu-
nioride ja noortemeister 
judos saavutas kolmanda 
koha, kaotades ainult võit-
ja Madis Lutterile (Tallinn 
Aitado). Paari kuu pärast 
toimuvatel Eesti juunio-
ride meistrivõistlustel on 
Tevolil võimalus võtta re-
vanš. Elvast sirgunud ju-
dokad Martin Järveoja 
ja Tevol Tamm treenivad 
nüüd peamiselt Tallinnas 
Audenteses.

Martin Järveoja alus-
tas judotreeninguid Elva 
esimeses, 16 aastat tagasi 
alustanud judorühmas.

Martin Järveoja Eesti meister judos

26. jaanuarist 2. veeb-
ruarini Rootsis Torsbys 
toimuvatel noorte ja juu-
nioride maailmameistri-
võistlustel laskesuusata-
mises osalevad Eesti juu-
nioride koondise koossei-
sus Elva suusaklubist Kris-
tel Viigipuu ja Heigo Le-
pik. Eelmisel aastal oli 
Eesti noorte laskesuusata-
jate parimaks tulemuseks 
MM-il Heigo Lepiku 12. 
koht 12,5 km individuaal-
sõidus.

Neidude arvestuses 

stardivad Karina Haldma 
spordiklubist Biathlon, El-
va suusaklubis laskesuu-
satamisega alustanud Oti 
spordiklubi neiu Grete 
Gaim ja Johanna Talihärm 
spordiklubist Biathlon.

Kolmapäeval toimunud 
juunioride 15 km indivi-
duaalsõidus sai neljas tii-
rus kokku kaheksa möö-
dalasku teinud Heigo Le-
pik 83 lõpetanu hulgas 70. 
koha. Martin Remmelg oli 
74., Peeter Kirss 80.

EPP 

Tartumaa Spordilii-
du eelmise aasta parima 
sportlase nimetuse pälvi-
sid Elva sportlastest ühe-
teistkümnel alal kahek-
sateist. Treeneritest said 
tunnustuse Elva Suusa-
klubi laskesuusatamise 
treener Rein Pedaja ja TÜ 
ASK jalgrattatreener Jüri 
Kalmus.

Tartumaa paremateks 
nimetati Kuldar Sikk (au-
tosport), Martin Järve-
oja (judo), Liane Pintsaar 
ja Heiros-Jaanus Sini-

mäe (kergejõustik), Viljar 
Veski (korvpall), Roland 
Lessing, Kristel Viigipuu ja 
Heigo Lepik (laskesuusata-
mine), Airi Alnek, Karmen 
Alnek ja Kalev Ermits (las-
keorienteerumine), Reijo 
Virolainen ja Maarja-Lii-
sa Maasik (laskmine), 
Margret Zimmermann 
(orienteerumine), Peeter 
Aan (rammumees), Krist-
jan Ilves (suusakahevõist-
lus), Illimar Pärn ja Tõnis 
Kartau (suusahüpped). 

EPP

Noorte ja juunioride MM 
laskesuusatamises

Tartumaa Spordiliidu parimad

Oma kehakaalus Eesti meistriks tulnud Martin Jär-
veoja (paremal) põhikonkurent Künter Rothberg pidi 
seekord pjedestaalil madalama astmega leppima. 
Foto: erakogu

Laura Loktev võidukarikaga. Foto: erakogu
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Ostame metsakinnistuid või 
kasvava metsa raie õigust. Tel. 
5599 6644. Helista julgesti.

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa kuiva leppa. 5804 3735

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa Honda CRV 1997 ja VW 
Passat 1993. 513 2927

Müüa seinasektsioon 265 x 220. 
Tel. 5645 0215

Võtan hoida lapse. 522 4190

10. klassi õpilane Elvas vajab 
vene keele koduõpet kord nä-
dalas. 521 9815

Täispuittooted. Aknad, uksed, 
trepid, mööbel. OÜ Rovel Grupp 
509 7133 www.rovel-grupp.ee

Elektritööd. Paigaldame kütte-
kaablit torustikesse külmumise 
vastu. 5340 3364 Silk Elekter 
OÜ

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Üldehitustööd. 522 9692

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. www.mano.ee Tel. 
520 8970

Eramus anda üürile 1 toal. mug. 
korter. Tel. 5695 4127

Üürile anda 3-toal. mugavuste-
ga korter Elvas. 5691 8973

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Soovin üürida 1-2 toalist korte-
rit (soov. möbleeritud, al. 1500.-). 
Kiire! 5631 6209

Veebitarkvara korteriyhistu.net 
tasuta koolitus Elvas, 10.02.10 
kell 17-20. Info www.korteriyhistu.
net, tel. 730 4116

Elva lähedalt leitud isane hundi-
koer. 506 7535

Avaldame kaastunnet 
Helgi Söödile perega kalli isa

KARL TAMME
surma puhul.

Põik 2 majanaabrid

Elva linnavalitsus ja 
spordiliit tunnusta-
sid 2009. aasta Elva 
parimaid sportlasi ja 
Aasta Tegu  kolma-
päeva õhtul lasteaed 
Murumuna saalis. 

Milvi Kapaun 

2009. aastat võib nime-
tada  Elva linna spordielus 
käesoleva sajandi edukai-
maks. Tiitlivõistlustelt tõid 
elvalased kodulinna kok-
ku neli medalit, neist kolm 
kuldset.

Maailmameistriks tu-
lid Airi Alnek ja Karmen 
Alnek laskeorienteerumi-
ses, Euroopa juunioride 
meistrimedali võitis kau-
gushüppaja Liane Pintsaar. 
Tartu rattamaratonil võitis 
Euroopa meistrivõistluste 
arvestuses pronksmedali 
Caspar Austa, kes oli aasta 
rattur ka triobet reitingus.

Eesti meistri tiitleid on 
saadud mitmel spordialal 
nii individuaal-, kui mees-
kondlikel alaldel. Esikoha-
võite on näpsatud ka lõu-
nanaabritelt – Eesti noor-
temeister Kait Kompus tu-
li Quad 200 masinaklas-
sis meistriks ka Läti kari-
kavõistluste arvestuses, 
Caspar Austa tõi võidu Ees-
tisse rahvusvaheliselt Läti 
mägirattamaratonide sar-
jalt SEB MTB Cup. Oma 
esimesed tähtsamad me-
dalivõidud on saanud El-

va väikesed võistlustant-
supaarid ning tenniseklubi 
noored tennisistid. 

Parimatele sportlastele 

andsid nimelised meene-
plaadid ja marmortahvlid 
üle linna volikogu esimees 
Leelo Suidt ja abilinnapea 

Toomas Järveoja. Spordi-
alade treenerid said auhin-
naks sooja fliisvesti. Sport-
laste pidulikul austamisõh-
tul premeeriti ka elvalaste 
poolt 2009. aasta teoks va-
litud Elva jooksusarja kor-
raldajaid. Metallskulptuuri 
“Võitja”, Elva logoga kau-
nistatud sooja salli ja Elva 
Postipoisi tasuta aastatel-
limuse võttis vastu unus-
tustehõlma vajunud jook-
susarja taas käima lüka-

nud Priit Simsoni õde Piret 
Simson. 

Sportlaste austamis-
peol esinesid lasteaed Mu-
rumuna kasvandikud, Ai-
ri spordiklubi rühmvõimle-
jad ning sarmikas võistlus-
tantsupaar, treenerid  Mar-
ko Mehine ja Keit Spiegel. 

Hõrkude suupistetega 
kostitasid kohalolnuid Mu-
rumuna kokad.  

Tunnustati spordiaasta parimaid

ELVA PARIMAD 2009. AASTAL
 parim naine Maarja Kuuskvere
 parim mees Roland Lessing
 parim meesjuunior Tevol Tamm
 parim naisjuunior Sirje Lepik
 parim neiu Karmen Alnek
 parim noormees Heigo Lepik
 parim veteran Airi Alnek

JALGPALL: parim noor 
A-kl Raido Kuus; parim 
noor B-kl Raimo Teder; pa-
rim noor C-kl Kerdo Puusa-
lu; parim noor D1-kl Paul-
Feliks Frei; parim noor D2-
kl Laur Tammeorg; parim 
noor E1-kl Roland Liinar; 
parim noor E2-kl Robin 
Paring; parim mees Rando 
Kuus. Treenerid Veiko 
Haan, Laur Nurme, Marek 
Naaris.

JALGRATTASPORT: 
parim mees Caspar Austa; 
parim naine Maarja Kuusk-
vere; parim U-23 Illar Lood; 
parim naisjuunior Sirje Le-
pik, parim juunior Rauno 
Miilmann; parim noor B 
Henry Rebane; parim noor 
C Reino Kaldvee; parim 
tüdruk Katrin Kütt, parim 
sport Arno Raadom; parim 
seenior Tõiv Tamm. Hea-
de tulemuste eest: Maikel 
Kuusma, Margo Tamm, 
Toomas Järveoja, Jaanus 
Järveoja; Aivo Vask. Tree-
nerid Jüri Kalmus, Arno 
Lääne.

JUDO: parim mees 
Martin Järveoja; parim 
juunior Tevol Tamm; parim 
noor A-kl Toomas Hunt; 
parim noor B-kl Karl Ernst 

Saal; parim noor C-kl Pärt 
Laas; parim noor D-kl Al-
lar Kalina. Heade tulemus-
te eest: Siim Ivask, Kaimar 
Mekk, Silver Kurrik, Mairis 
Holter, Martin Toode, Da-
vid Goldstein, Sten Anders 
Aan. Treenerid Evelin 
Pihlak, Marek Pihlak.

K A H E V Õ I S T L U S , 
SUUSAHÜPPED: parim 
mees Tiit Orlovski; parim 
noor M-14 Karl Mustjõgi; 
parim noor M 10 Andreas 
Ilves; parim mees Illimar 
Pärn; parim juunior Tõ-
nis Kartau; parim noor M-
14 Kristjan Ilves. Treenerid 
Andrus Ilves, Rain Pärn.

KERGEJÕUSTIK: pa-
rim naine Anni Kuresoo; 
parim mees Tiit Jaani; pa-
rim noor A-kl Kris Kure-
soo; parim noor B-kl Alvar 
Annuk; parim noor B-kl 
Kati Juurik; parim noor C-
kl Heiros-Jaanus Sinimäe; 
parim noor C-kl Kalli Kuu-
sik. Heade tulemuste eest: 
Robert Jakob Oetjen, Alari 
Pennar, Cevin Anders Siim, 
Eneli Õigus, Ergo Tamm, 
Tanel Kaseorg, Kristi Tüli, 
Eerik Tamm. Treener Mar-
git Thomson.

LASKMINE: parim 

mees Reijo Virolainen; pa-
rim juunior Lennart Pruu-
li; parim neiu Maarja-Liisa 
Maasik; parim veteran Hel-
dur Kurig. Heade tulemus-
te eest: Tuuli Kübarsepp, 
Aivar Vanakamar, Tõives 
Raudsaar, Ave Nigul. Tree-
nerid Ave Nigul, Karl Kon-
tor.

LASKESUUSATAMI-
NE, MURDMAASUUSA-
TAMINE: parim mees Ro-
land Lessing; parim noor-
mees Heigo Lepik; parim 
juunior Karmen Alnek; pa-
rim noor N-19 Kristel Viigi-
puu; parim noor M-17 Ka-
lev Ermits; parim noor M-
15 Kait Kompus; parim 
noor M-13 Peeter Kompus. 
Heade tulemuste eest: Kau-
ri Kõiv, Priit Viks, Karel Vii-
gipuu, Kaius Loos, Verner 
Lessing, Indrek Tobreluts. 
Treener Rein Pedaja.

TENNIS: parim nai-
ne Tuule Tani; parim mees 
Toom Tani; parim poiss P-
10kl Robin Sarapuu; pa-
rim tüdruk T-12kl Laura 
Loktev; parim poiss P-12kl 
Kaarel Lott; parim tüdruk 
T-14kl Eva-Lotta Kooskora; 
parim tüdruk T-16kl Kris-
tiina Laht; parim poiss  P-

16kl Hans Henri Karu. Hea-
de tulemuste eest: Kaidi 
Kasemägi, Maria-Elisabeth 
Tani, Olivia Jõgi. Treenerid 
Teele Tani, Andrus Tani.

KORVPALL: parim 
mees Viljar Veski; parim 
noor Andreas Tobreluts; pa-
rim juunior Ingmar Nöps; 
parim naine Liisi Orlovski. 
Treener Gunnar Aasmäe.

AUTOSPORT, MOTO-
SPORT: parim noor Kait 
Kompus; parim mees Mar-
gus Malkus. Heade tule-
muste eest: Kaidor Kom-
pus, Ian Kuusik, Erk-
ki Pekkonen, Marek Piho. 
Treener Kaido Kompus.

O R I E N T E E RU M I -
NE: parim juunior Karmen 
Alnek; parim noor Margret 
Zimmermann; parim ve-
teran Airi Alnek. Hea-
de tulemuste eest: Marili 
Zimmermann, Endel Rem-
met, Jüri Zimmermann, 
Kalev Ermits, Meelis 
Zimmermann, Kristi Alnek, 
Ingrid Ranna, Tarmo Laht.

VÕIMLEMINE: parim 
noor Noella-Madleen Pärn; 
parim noor Reelika Jõgi. 
Heade tulemuste eest: Hele-
na Ajaots, Karmen Orlovski, 
Kristel Roose, Kärt Kurvits, 

Liis Kaaver, Violetta Mä-
gi, Laura-Laurelia Põlgast, 
Kristiina Kütt, Johanna 
Mägi, Sirja Loktev, Therese 
Klaus, Stella Eileen Päid. 
Treenerid Airi Pärn, Tatja-
na Joosep.

VÕRKPALL: Heade tu-
lemuste eest: Andres Sae-
talu, Siim Isup, Karl Must-
jõgi, Raigo Pastak, Ardo 
Värä, Rasmus Born, Raido 
Tehvand. Treenerid Kaja 
Kangur, Enn Kangur.

PEOTANTS: parimad  
noored Kreete-Lisette Ose- 
lin – Joel Sula. Heade tule-
muste eest: Rauno Laan – 
Kadi-Liis Hansen, Henry-
Jan Kesperi – Leena Leet-
maa. Treenerid Marko Me-
hine, Keit Spiegel, Kaisa 
Oja, Katrin Kruuse.

UJUMINE, TRIAT-
LON: Cevin Anders Siim.

Heade tulemuste 
eest: Kaido Raidla, Peeter 
Aan, Ülo Haljasorg.

Abilised: Hannes Re-
bane, Mart Brett, Signe 
Koosa, Kert Väinsalu, Eero 
Sutt, Anu Uin, Matti Mallo.

Toetajad: Are Altra-
ja, Villu Väinsalu, Raul 
Kevvai.

2009. aasta Elva parimad sportlased Roland Lessing (vasakult), Sirje Lepik, Karmen Alnek ja Airi Alnek. Pildilt 
puuduvad Maarja Kuuskvere, Tevol Tamm ja Heigo Lepik. Foto: Milvi Kapaun

Südamlik kaastunne 
Virvele perega 

kalli ema
SYLVIA KURAGINA

surma puhul.

Puiestee 3 elanikud

Südamlik kaastunne 
Marikale ja 

Kaidole peredega 
kalli ema

LEILI SERGEJEVA
surma puhul.

Maie ja Luule

Sügav kaastunne 
Marikale ja Kaidole perega 

kalli ema
LEILI SERGEJEVA

kaotuse puhul.

Mare, Eha, Jüri, Ave, 
Kaupo peredega ja Aino

Teatame kurbusega 
meie kalli ema

LEILI SERGEJEVA
25.08.1933 – 27.01.2010

surmast.
Lapsed peredega

Ärasaatmine 30. jaanuaril 
kell 12 Elva kabelist

Sügav kaastunne 
Virvele perega kalli ema, 

vanaema ja vanavanaema
SYLVIA KURAGINA

surma puhul.

Raili, Merle, Heli, Eneken, 
Tiiu ja Maret
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 28.-31. jaanuar
Mango kg (Brasiilia)  29.90 14.90
Kartuli-vorstisalat kg (Maksiköök)  49.90 34.90
Vaniljepärg 500g (AS Eesti Pagar)  35.90 23.90 kg/47.80
Sea kaelakarbonaad naturaalne kg vaakumpk.   49.90
Šampoon Nivea Hair Care värvitud juustele 250ml 43.90 19.90 L/79.60
Palsam Nivea Hair Care värvitud juustele 200ml  42.90 19.90 L/99.50

SOODUSHINNAD SÄÄSTUKAARDIGA 
kuni 2. veebruarini Konsumites:

 TAVAHIND:            HIND SÄÄSTUKAARDIGA:
Poolsuitsuvorst Valla Krakov 300g 18.90 kg/63.- 13.90 kg/46.33
Gutta MAX multinektar 2l 28.50 L/14.25 17.90 L/8.95
Felixi Pannikaste 410g (erinevad maitsed) 26.90 kg/65.60 17.90 kg/43.65
Suitsutatud juustuvorst 550g (Atria) 32.90 kg/59.81 26.90 kg/48.90
Juust Farmi Lahe 25% 350g 49.90 kg/142.57 36.50 kg/104.28
Broileri poolkoivad mahedas marinaadis kg 56.90  45.90
Hambapasta Blend-a-med 3D Luxe 
   75ml Sensitive/Anti tobacco 51.50  37.90

SOODUSHINNAD SÄÄSTUKAARDIGA kuni 
2. veebruarini kõikides Elva TÜ kauplustes:

 TAVAHIND:             HIND SÄÄSTUKAARDIGA:
Teraviljahelbed kakaoga OHO 150g 10.90 kg/72.66 7.90 kg/52.66
Juust Põltsamaa Eesti Light 150g viil. 19.50 kg/130.- 13.50 kg/90.-
Jogurt Alma 1kg metsmaasika 19.90  13.90
Sea hakkliha 450g jahutatud 32.90 kg/73.11 22.90 kg/50.88
Naturaalne viiner 440g Saaremaa 35.90 kg/81.59 27.90 kg/63.40
Jäätis Põhjatäht 1l (vanilli või šokolaadi) 36.90  27.90
Pesupulber Ariel White Flowers 2kg 115.- kg/57.50 77.90 kg/38.95

... ja veel palju häid pakkumisi!

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES


